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„Nyár mögöttük, tél előttük,

néha meg-megállnak

s búcsút intenek a hervadt,

búslakodó tájnak”.

Zelk Zoltán: Zelk Zoltán: Zelk Zoltán: 

Nyár és tél közöttNyár és tél közöttNyár és tél között

A HÓNAP IDÉZETE:A HÓNAP IDÉZETE:A HÓNAP IDÉZETE:

A PADTÁRS szerkesztői tisztelgő- és ismeretszerző 

látogatást tettek Petőfi Sándor költő özvegyének 

családi kúriájában Keszthelyen. Kalauzunk dr. Lukács 

Gábor, a MATE Georgikon campusának egyetemi 

docense volt.

Már kiskorom óta tudtam, hogy gyerekekkel 

szeretnék foglalkozni viszont csak középiskolában 

döntöttem az alsósok mellett
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A legtöbb előfizetőA legtöbb előfizetőA legtöbb előfizető

November első szakköri foglalkozásán, az újságíró 

csoport tagjaival közösen megnéztük a Minden-

napokról mesélő kavicsok tárlatot, ami Művelődési 

Ház és Könyvtár szervezésében, október 21-én nyílt 

meg. Iskolánk volt tanulója (aki a Padtárs 

szerkesztőségi tagja is volt 2002-ig), Koroncz Eszter 

képeit láthatjuk a kiállításon. 
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November első szakköri 

foglalkozásán, az újságíró 

csoport tagjaival közösen 

megnéztük a Mindenna-

pokról mesélő kavicsok 

tárlatot, ami a Művelődési 

Ház és Könyvtár szerve-

zésében, október 21-én 

nyílt meg. Iskolánk volt 

tanulója (aki a Padtárs 

szerkesztőségi tagja is volt 

2002-ig), Koroncz Eszter 

képeit láthatjuk a kiállítá-

son.

A jelenlévőket (körülbelül 20-30 fő) Osvald Bálint, a Művelődési Ház 

és Könyvtár igazgatója köszöntötte, majd a társművészetek közül a 

zene jutott szerephez. A megnyitó kezdeteként a Festetics György 

Zeneiskola ének tanszakos növendéke, Ferenczi-Nagy Bátor 

énekelőadását hallgathattuk meg, Farkas Berta tanárnő zongora-

kíséretével. Ezt követően, az alkotó felkérésére, volt rajztanára, 

Vándordíj az Vándordíj az Vándordíj az 
olvasóknakolvasóknakolvasóknak

Mesélő kavicsok - Koroncz Eszter tárlataMesélő kavicsok - Koroncz Eszter tárlataMesélő kavicsok - Koroncz Eszter tárlata

Vigh Márta tanárnő révén adódott az osztályomnak egy 

lehetősége, hogy Veszprémbe utazzunk, és a Veszprém 

vármegyei iskolákról szerezzünk információkat. Október 10-

én reggel 8-kor indultunk az iskolától, és a szülők 

segítségével jutottunk el Veszprémbe. Egy kis keresgélés 

után megtaláltuk a rendezvény helyszínét, és már 

kezdhettük is az információszerzést. Mindenki egyedül, 

vagy csapatban ment az asztalokhoz, ahol plakátok 

mutatták az adott iskolák nevét, hogy hol találhatók, és 

hogy milyen fajta iskola. Két emeleten zajlott a rendezvény. 

Az alsó emeleten beszélgethettünk az iskolákba járó 

diákokkal, megtudhattunk többet a szakmákról, 

képzésekről, valamint szórólapokat, és pecséteket 

gyűjthettünk. 10 pecsétet egy apró ajándékra válthattunk 

be. A felső emeleten szakmákat lehetett kipróbálni, pl. 

lehetett muffint díszíteni, hajat vasaltatni, körmöt festetni, 

hegeszteni. 

A helyet sajnos kb. két óra nézelődés után el kellett 

hagynunk, de úgy érzem, hogy az egész osztályunk 

nevében mondhatom, hogy mindenki nagyon élvezte, és 

sok élménnyel távoztunk.

Osztályfőnöki órán beszélgettünk a továbbtanulásról, és hogy ki milyen szakmát szeretne választani, amivel 

felnőtt korában majd foglalkozik. Szerintem fontos, hogy már minimum 7. osztályban kezdjetek el ezzel 

foglalkozni, nyílt napokra járni. Ez azért is fontos, hogy 8. osztályra már ne azon kelljen idegeskedni, hogy 

még mindig nem tudjátok, milyen irányba tereljétek az életeteket, vagy hogy milyen suliba szeretnétek menni. 

A jövő a kezedben vanA jövő a kezedben vanA jövő a kezedben van
   Gelencsér Lili

Köszönet az Köszönet az Köszönet az 
előfizetőknekelőfizetőknekelőfizetőknek
Idén is sokan fizettek el  a Padtársra, ő

ezért köszönet minden érdeklődő tanárnak, 

diáknak és az előfizetést népszerűsítő osztályfőnöknek. 

Íme az előfizetők száma:

összesen előfizetők

tanárok 16 11

1. o. 26 1

2. o. 30 27

3. o. 29 19

4. o. 31 14

5. o. 24 7

6. o. 25 20

7. o. 15 9

8. o. 19 9

Kósáné Szakony Ágnes nyitotta meg a tárlatot, 

melyben ismertette Eszter életútját, megemlékezett 

az általános iskolából induló képzőművészeti 

munkásságáról. Emellett beszélt a különleges 

kavicsképes alkotói technikákról, a színek, 

események kiváltotta, megjelenítette személyes 

emlékekről. 

A kiállítás november 7-ig, munkanapokon 13-17 

óráig volt megtekinthető.

SZÍNEZD KI!

   Bóbics Dalma

Diákújságunk szer-

kesztőinek döntése 

alapján, egy ván-

dordíjat alapítot-

tunk, melyet nemrég 

adtunk át a 2. osztályosok 

számára. 

A díjat, egy gyönyörű plüsskutyust, az az osztály őrizheti 

meg egy évig, amelyikből százalékos arányban a legtöbb 

előfizető volt az újságunkra. Ebben az évben a második 

osztály nyerte el a kis plüssállatot, amit a diákfő-

szerkesztőnk adott át nak, de az egész Borbély Barnabás

osztály jelen volt.

A díj vándorol, de ha két egymást követő évben ugyanaz 

az osztály nyeri, akkor végleg az övék maradhat.

A hatodikosok október 6-át idézték reggel 8 órakor az 

iskola aulájában. A megemlékezés a szabadságharc 

hőseinek, az aradi vértanúknak a kegyetlen kivégzéséről is 

szólt. A hatodikosok szép műsorral 

mutatták be, hogy a hazaszeretet ma 

sem elavult fogalom.

2023.                                 november 2023.                                 november
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Zoé egy tizenkilenc éves lány, aki a Balatonra 

készül nyári munkát vállalni, viszont a terve 

meghiúsul. Ezt a tevékenységet végül az utolsó 

pillanatban más kapja meg, így Zoé kénytelen 

új munkát keresni. Talál is, méghozzá a Gödöllői 

Állatparkban szerez új állást, ami ugyanannyi 

munkaidőben, ugyanannyi fizetést kínál. Az első nap 

megismerkedik a főnökével és az áruszállítóval, viszont az 

ottani gondozókkal és más dolgozókkal nem igazán beszél 

a köszönésen kívül. Ez csak az első napokban lesz így. Pár 

nap elmúlásával viszont összebarátkozik Szakóval, az egyik 

idegenvezetővel. Zoénak nincsen sok barátja, de Szakóval 

nagyon jó barátsága lesz. Kitalálnak egy játékot, amit 

minden reggel játszanak, és amíg nem kezdődik az Állati 

Túra első turnusa. Az utolsó 

napra az állatpark egy 

nyárbúcsúztató bulit szer-

vez a látogatóknak, amire 

valószínű, hogy Zoé nem 

fog tudni elmenni. Sze-

rinted végül Zoé részt 

fog venni a nyárbú-

csúztató bulin?

Én csak ajánlani 

tudom ezt a könyvet, illetve 

az összes Leiner Laura által írt 

könyvet. Egyszerűen „beszippantja” az embert és 

nem lehet letenni.

Vajon izgalmas lehet egy állatparkban perecet árulni? Méghozzá a 

flamingókerttel szemben? Ha téged érdekelne egy ilyen időeltöltő 

feladat, Zoéval, a könyv főszereplőjével biztosan szót értenétek.

   Boró

Október 23-án, a 1956-os forradalom 

hőseire emlékeztünk a nyolcadik 

osztályos diákok segítségével. Nagy 

erőfeszítéssel és izgalommal készültek 

erre az előadásra, melyet október 20-án 

reggel diáktársaiknak, délután a község 

lakosainak mutattak be. A felkészítő 

tanáraik: Bujtorné Nagy Judit tanárnő, 

Gosztola Barbara tanítónő és Gujgiczer 

Gyula tanár úr voltak.

   Kabai Boróka

   Kocsis Laura - Sági Luca

A Magyar Agrár- és Élettudományi Egyetem 

Georgikon Campusának kezelésében álló 

területen található Szendrey Júlia, Petőfi 

Sándor feleségének szülőháza. Ide látogattunk 

a Padtárs szerkesztőségével, melyről most 

beszámolunk Nektek. Kísérőnk (Tamás bácsin 

kívül) dr. Lukács Gábor, a MATE Georgikon 

campusának egyetemi docense, a kiállítás 

kurátora volt.

A Szendrey Júlia Emlékház egykor a Keszthelyi Uradalom 

központja volt, itt kapott helyet maga a kiállítás. Az 

uradalom ispánja Szendrey Júlia édesapja, Szendrey Ignác 

volt. A kezdeti időkben még csak emlékszobát, a ház többi 

részét is bevonva emlékházzá alakították, ez fontos lépés 

volt. Öt terem mutatja be Szendrey Júlia életének fontos 

állomásait. Érdekesség, hogy a Keszthelyen is gyűjtést 

végző Bartók Béla emléktablója is helyet kapott az egyik 

falon. Egy másik tabló neves személyiségeket mutat be, 

akik Keszthelyhez fontos kötődéssel kapcsolódnak.

Az első teremben a Szendrey- és a Petőfi családdal 

ismerkedhetünk meg. Dr. Huszár Mihály marcali történész 

állította össze az anyagot. Petőfi életrajzát még mindig 

kérdések övezik, hiszen születése és halála körülményei 

máig tisztázatlanok. Rövid, de eseménydús életét jól 

ábrázolja a kiállítás. Megtudhattuk, hogy tehetős család 

ügyes, jól tanuló gyermeke volt, aki később 

vándorszínésznek állt. Mikor 1846-ban megismerkedett 

Júliával, már szerkesztőségi tag, vagyis irodalmár volt. 

Rengeteg arca volt, nagy mennyiségű kép készült róla, 

ahol jelentősen idealizálták a festők őt is, és Júliát is 

(szebbnek ábrázolták a valóságnál).

Megtudhattuk azt is, hogy Szendrey Ignác jelentős közéleti 

személyiség volt korában. Nagy vagyonnal rendelkezett, 

Leányfalu település alapítójaként tartják számon. Személyét 

több téves információ övezi, például arról, hogy kitagadta 

volna lányát (nem történt meg), de valóban nem támogatta 

Petőfivel való házasságát.

A következő teremben Júlia életére fókuszál a kiállítás, az ő 

életének meghatározó pillanatait mutatja be. A köztudatban 

egy rövid időszak él, amikor Petőfivel való kapcsolata miatt 

reflektorfénybe kerül, de az ezt megelőző és ezt követő 

évekről keveset tudunk. Közös életüknek és Petőfi 

történelmi szerepvállalásának sok részletét is megismer-

hetjük, amelyek nem szerepelnek a történelemkönyvekben. 

A kiállításnak ez a része igyekszik bemutatni a teljes 40 

évet, amíg Júlia élt. Petőfi eltünését követő időkről, 

második házasságáról, gyermekeiről is tájékozódhatunk. 

Megtudtuk, hogy Szendrey Júlia volt az első fordítója 

Andersennek. Vallásos életet élt. Sok tragikus esemény 

zajlott közös életük során. Sokáig kutatott Petőfi után, de 

végül férjhez ment újra, ezzel biztosítva a család 

megélhetését. Sajnos ez a házasság nem volt boldog. 

Összesen öt gyermeke született. Négy gyermekét 

elveszítette, egy leánya élt hosszú életet. Itt olvashatjuk írá-

sait, verseit.

Az utolsó szobában az egyik tablón Petőfi Júliához írt ver-

seiből láthatunk válogatást, amely kettejük szerelmének 

alakulását mutatja be. Jegygyűrűjük is itt látható. A másik 

tablón Júlia saját meséi és versei olvashatók.

Ha felkeltettük érdeklődéseteket, látogassatok el Ti is a 

kiállításra! Ingyenesen megtekinthető, előzetes bejelent-

kezés szükséges.

Az utazásban nyújtott segítségért hálás köszönet Horváth 

Zsombi szüleinek, aki saját autójukkal is segítették a hely-

színre jutásunkat, valamint Vonyarcvashegy község 

önkormányzatának.

Karikó Katalin a Covid-19 terjedésének visszaszorításában 

kulcsfontosságú eszköz, az mRNS-oltás kifejlesztésében 

végzett munkáért kapta. Krausz Ferenc pedig az anyagban 

lévő elektronok dinamikájának tanulmányozására szolgáló 

attoszekundumos fényimpulzusokat létrehozó kísérleti 

módszerekért – jelentette be a Svéd Királyi Tudományos 

Akadémia október 3-án.

Ez a hír az egész világot bejárta, hiszen ez nem kicsi dolog. 

Karikó Katalin az első magyar nő, aki Nobel-díjat kapott.

Legyünk büszkék rájuk, és hozzuk ki mi is a legjobbat 

magunkból!

   Foik Emilia

Ebben az évben kettő magyar származású tudós is kapott Nobel-díjat. Karikó 

Katalin az orvostudományért és Krausz Ferenc a fizika tudományokért.
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Zoé egy tizenkilenc éves lány, aki a Balatonra 

készül nyári munkát vállalni, viszont a terve 

meghiúsul. Ezt a tevékenységet végül az utolsó 

pillanatban más kapja meg, így Zoé kénytelen 

új munkát keresni. Talál is, méghozzá a Gödöllői 

Állatparkban szerez új állást, ami ugyanannyi 

munkaidőben, ugyanannyi fizetést kínál. Az első nap 

megismerkedik a főnökével és az áruszállítóval, viszont az 

ottani gondozókkal és más dolgozókkal nem igazán beszél 

a köszönésen kívül. Ez csak az első napokban lesz így. Pár 

nap elmúlásával viszont összebarátkozik Szakóval, az egyik 

idegenvezetővel. Zoénak nincsen sok barátja, de Szakóval 

nagyon jó barátsága lesz. Kitalálnak egy játékot, amit 

minden reggel játszanak, és amíg nem kezdődik az Állati 

Túra első turnusa. Az utolsó 

napra az állatpark egy 

nyárbúcsúztató bulit szer-

vez a látogatóknak, amire 

valószínű, hogy Zoé nem 

fog tudni elmenni. Sze-

rinted végül Zoé részt 

fog venni a nyárbú-

csúztató bulin?

Én csak ajánlani 

tudom ezt a könyvet, illetve 

az összes Leiner Laura által írt 

könyvet. Egyszerűen „beszippantja” az embert és 

nem lehet letenni.

Vajon izgalmas lehet egy állatparkban perecet árulni? Méghozzá a 

flamingókerttel szemben? Ha téged érdekelne egy ilyen időeltöltő 

feladat, Zoéval, a könyv főszereplőjével biztosan szót értenétek.

   Boró

Október 23-án, a 1956-os forradalom 

hőseire emlékeztünk a nyolcadik 

osztályos diákok segítségével. Nagy 

erőfeszítéssel és izgalommal készültek 

erre az előadásra, melyet október 20-án 

reggel diáktársaiknak, délután a község 

lakosainak mutattak be. A felkészítő 

tanáraik: Bujtorné Nagy Judit tanárnő, 

Gosztola Barbara tanítónő és Gujgiczer 

Gyula tanár úr voltak.

   Kabai Boróka

   Kocsis Laura - Sági Luca

A Magyar Agrár- és Élettudományi Egyetem 

Georgikon Campusának kezelésében álló 

területen található Szendrey Júlia, Petőfi 

Sándor feleségének szülőháza. Ide látogattunk 

a Padtárs szerkesztőségével, melyről most 

beszámolunk Nektek. Kísérőnk (Tamás bácsin 

kívül) dr. Lukács Gábor, a MATE Georgikon 

campusának egyetemi docense, a kiállítás 

kurátora volt.

A Szendrey Júlia Emlékház egykor a Keszthelyi Uradalom 

központja volt, itt kapott helyet maga a kiállítás. Az 

uradalom ispánja Szendrey Júlia édesapja, Szendrey Ignác 

volt. A kezdeti időkben még csak emlékszobát, a ház többi 

részét is bevonva emlékházzá alakították, ez fontos lépés 

volt. Öt terem mutatja be Szendrey Júlia életének fontos 
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sait, verseit.
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seiből láthatunk válogatást, amely kettejük szerelmének 

alakulását mutatja be. Jegygyűrűjük is itt látható. A másik 
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kiállításra! Ingyenesen megtekinthető, előzetes bejelent-

kezés szükséges.
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Zsombi szüleinek, aki saját autójukkal is segítették a hely-

színre jutásunkat, valamint Vonyarcvashegy község 
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Karikó Katalin a Covid-19 terjedésének visszaszorításában 

kulcsfontosságú eszköz, az mRNS-oltás kifejlesztésében 

végzett munkáért kapta. Krausz Ferenc pedig az anyagban 

lévő elektronok dinamikájának tanulmányozására szolgáló 

attoszekundumos fényimpulzusokat létrehozó kísérleti 

módszerekért – jelentette be a Svéd Királyi Tudományos 

Akadémia október 3-án.

Ez a hír az egész világot bejárta, hiszen ez nem kicsi dolog. 

Karikó Katalin az első magyar nő, aki Nobel-díjat kapott.

Legyünk büszkék rájuk, és hozzuk ki mi is a legjobbat 

magunkból!

   Foik Emilia

Ebben az évben kettő magyar származású tudós is kapott Nobel-díjat. Karikó 

Katalin az orvostudományért és Krausz Ferenc a fizika tudományokért.
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   Horváth Miklós

-Miért választotta a pedagógusi pályát?

-Már kiskorom óta tudtam, hogy gyerekekkel szeretnék 

foglalkozni, viszont csak középiskolában döntöttem az 

alsósok mellett, mert rájöttem, hogy ez a korosztály a 

szívemnek a legkedvesebb.

-Milyen iskolában végezte a tanulmányait?

-Az Eötvös Lóránt Tudományegyetem Tanító- és Óvóképző 

Kar tanító szakán végeztem a tanulmányaimat.

-Tanított-e már valahol?

-Nem. Ez az első iskolám. Ezen a nyáron kerültem ki az 

egyetemről. 

-Miért emellett az iskola mellett döntött?

-Nagyon jókat hallottam az iskoláról, több ismerősöm járt 

ide régebben, és mindenki jókat mesélt róla. Örültem, hogy 

volt lehetőségem ide jelentkezni.

-Hogy érzi magát az iskolánkban?

-Nagyon jól érzem magam, kellemes a légkör, szimpa-

tikusak a kollégák, szeretek itt tanítani. 

-Mi a véleménye 

az itteni diákok-

ról?

-Különösen tet-

szik az itteni diá-

kokban az össze-

fogás, például 

ahogyan a nyolca-

dikosok is segítik 

az elsősöket.

-Mit szeret csinálni szabadidejében?

-A szabadidőmben szívesen olvasok, szeretek sorozatokat 

nézni és túrázni. A könyvek közül a romantikus könyveket 

kedvelem, de egyébként a fantasy regények is érdekelnek. 

Kedvenc könyvem Nicholas Spraks: Szerelmünk lapjai.

A sorozatok közül... Bármelyik jöhet, de a kendvencem a 

Szívek szállodája. A legtöbb sorozatot Netflixen vagy strea-

ming oldalon nézem.Szabad száguldás E-rolleren?Szabad száguldás E-rolleren?Szabad száguldás E-rolleren?

Az első elektromos rollert 1895-ben Mr. Odgen 

Bolton készítette, amelyben az elektromos motor 

a hátsó kerekeket hajtotta. Ehhez képest óriási 

fejlődés történt az elmúlt 10 évben, mikor újra 

divatba jött. Többek között LED lámpák és motorfék, 

nagyobb akkumulátor, jobb hajtás és kisebb ár. De 

beszélnünk kell a vele kapcsolatos félelmekről is. 

Máltán a túl gyakori rolleres szabálysértések miatt az 

egész országból kitiltották őket. Fontos megjegyezni, 

hogy a járműforgalomban való használatához 

bukósisak szükséges, bérelt roller 18 év életkor alatt 

nem használható, sajátra 14 év 

a limit, közúton maximum 20 

km/h-val haladhat a rollerező. 

Jogosítvány nem szükséges, 

viszont mindenki felelősséggel 

tartozik, aki a közlekedésben részt vesz. A felkapottsága 

pedig onnét eredhet, hogy a kisebb, könnyebb jármű a 

nagyvárosokban sokkal egyszerűbben üzemeltethető, mint 

a motorok vagy autók. 

Az „új” rollerekkel érkezik az új sport is. 2020 

júliusában bejelentették, hogy érkezik az eSkootr 

Championship (röviden eSC), amelyben a Forma 1-

ből kinőtt csapat, a Williams készíti a járműveket. A 35 

kg-os gép végsebességét 100 km/h-ra szabályozták, de a 

tesztek során csak korlátozva használták őket. 

Annak ellenére, hogy a használatuk gyorsabbá és 

egyszerűbbé teszi a közlekedést, rövidebb távon 

egészségesebb gyalogolni, biciklizni, vagy a jármű 

motor nélküli változatát használni.

Források: 

https://www.rollerflotta.hu/post/elektromos-roller-

tortenelem-100-ev-utan-sikerult-ujra-feltalalni 

https://www.rollertorveny.hu 

https: / /raketa .hu/versenysport - lesz -az -

elektromos-rollerezesbol-ilyenek-lesznek-a-

j arganyok

Manapság a nagyobb városok utcaképéből kihagyhatatlan az E-roller. De vajon honnan, és miért lett ennyire 

népszerű?

   Somogyi Dorina

   Kocsis Laura

Túra projektnapTúra projektnapTúra projektnap
   Horváth Ármin

Az idei évben érkezett iskolánkba Sipőcz Bianka tanító 

néni, aki az első osztályosok oktatja, neveli szeretettel. 

Vele beszélgettem iskolánkról és a hobbijáról. 

Az idei tanévtől 

intézményünk is 

csatlakozott az 

AKTÍV ISKOLA 

p r o g r am h o z , 

melyben az or-

szág 304 isko-

lá jából 97029 

diák vesz részt.

Az iskola élén eltöltött tizenhét tanév alatt 

rengeteget tett az intézmény fejlesztésért, 

színvonalas működéséért. Tanulók és szülők 

ugyanúgy számíthattak magas szintű pedagógiai 

kultúrájából adódó nevelési tanácsaira, mint a 

kollégák az előrevivő szakmai iránymutatásaira.

Elhunyt Károly Kálmán Elhunyt Károly Kálmán Elhunyt Károly Kálmán 
iskolánk volt igazgatójaiskolánk volt igazgatójaiskolánk volt igazgatója

Mély fájdalommal 

tudatjuk, hogy 2023. 

o k t ó b e r  1 1 - é n 

e l huny t  Ká ro l y 

Kálmán, iskolánk 

nyugalmazott igaz-

gatója.

Embe r s é g e ,  a z 

iskola iránti elköte-

lezettsége, szakmai 

tudása, kitartása 

egyaránt példaként 

áll előttünk.
Résztvevőként az Aktív iskola program jól felépített 

motivációs rendszerét, a mozgásösztönző programok 

megvalósításáért szakmai támogatást, sportszereket, 

programlehetőségeket, pontokat, minősítéseket kapunk.

Az MDSZ hivatása, hogy a jövő generációja számára is 

megpróbáljon egy egészséges fizikális és mentális 

életminőséget megteremteni, amely munkát a jelenben 

tanuló kis- és nagy diákok sorában kell elkezdeni. 

https://www.eotvosvonyarc.hu/https://www.eotvosvonyarc.hu/https://www.eotvosvonyarc.hu/

Sosem gondoltam volna, hogy egyszer velem is történhet ilyen. Sport 

közben sérülés? Jaj, ne!... Október 21-én, szombaton reggel még 

lelkesen indultam az első röplabda meccsünkre, de a lelkesedésem 

hamar véget ért... :(

Rosszul ugrottam, és sajnos magam alá fordult a bokám. Még leírni is 

rossz. :( Hirtelen nagyon fájt a lábam, és sokan lettek körülöttem. 

Röntgen lett a vége, még napokkal utána is nagyon-nagyon fájt, nem 

bírtam ráállni. Az a vicces, hogy apa pont le is videózta az esetet. :) A 

kórházban szerencsére jó hírt közöltek velünk, mert kiderült, hogy nem 

tört el, és el sem szakadt semmilyen szalag, csak zúzódott. Kaptam 

egy mankót, ami nagyon megkönnyítette a járásomat, mert az első 

napokban fél lábamon ugrálva mentem mindenhová. Sokat 

pihentettem, és napról napra egyre jobban rá tudtam állni, olyannyira, 

hogy az őszi szünet előtti utolsó napot már mankó nélkül töltöttem. Az 

iskolában mindenki nagyon kedves és segítőkész volt, ezt nagyon-

nagyon köszönöm!!! Most már sokkal jobban vagyok, és rá tudok állni 

a lábamra. Mihamarabb szeretnék újra visszamenni röpizni!!

Tehát így éltem át ezt az egészet, és remélem, többet nem fog velem 

ilyen előfordulni!

A levelek tényleg olyan színponpásak, 

mint amilyennek a mesékben mutatják 

őket?

A kérdésre a válasz igen. A barnától egészen a 

zöld minden árnyalatáig vannak színek a 

levélszínskálán. Mindezt láthattuk a túranapon. 

A közel 14 km-es túra alatt feladat volt a 

turistajelek, levelek, termések lefotózása, 

gyűjtése. 8.00-kor kezdődött minden, amikor is 

elindultunk hatalmas és fárasztó túránkra 

(azért vannak túlzások benne), de a 

hegymászás közepénél értünk csak be az 

erdőbe. A túra hosszas beszélgetések és viták 

zaja mellett azért érdekes is volt, én például 

sok új turistajelzés, növény nevét tudtam meg. 

Az is egy jó dolog volt a projektnapon, hogy 

nem tanultunk. A sok természeti csoda közül 

én pont egy rózsabogarat fogtam ki, amikor is 

benyúltam a bokorba egy zúzmaráért.

Bicegésem történeteBicegésem történeteBicegésem története

Bemutatjuk Bianka nénitBemutatjuk Bianka nénitBemutatjuk Bianka nénit
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-Már kiskorom óta tudtam, hogy gyerekekkel szeretnék 

foglalkozni, viszont csak középiskolában döntöttem az 

alsósok mellett, mert rájöttem, hogy ez a korosztály a 

szívemnek a legkedvesebb.

-Milyen iskolában végezte a tanulmányait?

-Az Eötvös Lóránt Tudományegyetem Tanító- és Óvóképző 

Kar tanító szakán végeztem a tanulmányaimat.

-Tanított-e már valahol?

-Nem. Ez az első iskolám. Ezen a nyáron kerültem ki az 

egyetemről. 

-Miért emellett az iskola mellett döntött?

-Nagyon jókat hallottam az iskoláról, több ismerősöm járt 

ide régebben, és mindenki jókat mesélt róla. Örültem, hogy 

volt lehetőségem ide jelentkezni.

-Hogy érzi magát az iskolánkban?

-Nagyon jól érzem magam, kellemes a légkör, szimpa-
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-A szabadidőmben szívesen olvasok, szeretek sorozatokat 

nézni és túrázni. A könyvek közül a romantikus könyveket 

kedvelem, de egyébként a fantasy regények is érdekelnek. 

Kedvenc könyvem Nicholas Spraks: Szerelmünk lapjai.

A sorozatok közül... Bármelyik jöhet, de a kendvencem a 

Szívek szállodája. A legtöbb sorozatot Netflixen vagy strea-
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Az első elektromos rollert 1895-ben Mr. Odgen 

Bolton készítette, amelyben az elektromos motor 

a hátsó kerekeket hajtotta. Ehhez képest óriási 

fejlődés történt az elmúlt 10 évben, mikor újra 

divatba jött. Többek között LED lámpák és motorfék, 

nagyobb akkumulátor, jobb hajtás és kisebb ár. De 

beszélnünk kell a vele kapcsolatos félelmekről is. 

Máltán a túl gyakori rolleres szabálysértések miatt az 

egész országból kitiltották őket. Fontos megjegyezni, 

hogy a járműforgalomban való használatához 

bukósisak szükséges, bérelt roller 18 év életkor alatt 

nem használható, sajátra 14 év 

a limit, közúton maximum 20 

km/h-val haladhat a rollerező. 

Jogosítvány nem szükséges, 

viszont mindenki felelősséggel 

tartozik, aki a közlekedésben részt vesz. A felkapottsága 

pedig onnét eredhet, hogy a kisebb, könnyebb jármű a 

nagyvárosokban sokkal egyszerűbben üzemeltethető, mint 

a motorok vagy autók. 

Az „új” rollerekkel érkezik az új sport is. 2020 

júliusában bejelentették, hogy érkezik az eSkootr 

Championship (röviden eSC), amelyben a Forma 1-

ből kinőtt csapat, a Williams készíti a járműveket. A 35 

kg-os gép végsebességét 100 km/h-ra szabályozták, de a 

tesztek során csak korlátozva használták őket. 

Annak ellenére, hogy a használatuk gyorsabbá és 

egyszerűbbé teszi a közlekedést, rövidebb távon 

egészségesebb gyalogolni, biciklizni, vagy a jármű 

motor nélküli változatát használni.

Források: 

https://www.rollerflotta.hu/post/elektromos-roller-

tortenelem-100-ev-utan-sikerult-ujra-feltalalni 

https://www.rollertorveny.hu 

https: / /raketa .hu/versenysport - lesz -az -

elektromos-rollerezesbol-ilyenek-lesznek-a-

j arganyok

Manapság a nagyobb városok utcaképéből kihagyhatatlan az E-roller. De vajon honnan, és miért lett ennyire 

népszerű?

   Somogyi Dorina

   Kocsis Laura

Túra projektnapTúra projektnapTúra projektnap
   Horváth Ármin

Az idei évben érkezett iskolánkba Sipőcz Bianka tanító 

néni, aki az első osztályosok oktatja, neveli szeretettel. 

Vele beszélgettem iskolánkról és a hobbijáról. 

Az idei tanévtől 

intézményünk is 

csatlakozott az 

AKTÍV ISKOLA 

p r o g r am h o z , 

melyben az or-

szág 304 isko-

lá jából 97029 

diák vesz részt.

Az iskola élén eltöltött tizenhét tanév alatt 

rengeteget tett az intézmény fejlesztésért, 

színvonalas működéséért. Tanulók és szülők 

ugyanúgy számíthattak magas szintű pedagógiai 

kultúrájából adódó nevelési tanácsaira, mint a 

kollégák az előrevivő szakmai iránymutatásaira.

Elhunyt Károly Kálmán Elhunyt Károly Kálmán Elhunyt Károly Kálmán 
iskolánk volt igazgatójaiskolánk volt igazgatójaiskolánk volt igazgatója

Mély fájdalommal 

tudatjuk, hogy 2023. 

o k t ó b e r  1 1 - é n 

e l huny t  Ká ro l y 

Kálmán, iskolánk 

nyugalmazott igaz-

gatója.

Embe r s é g e ,  a z 

iskola iránti elköte-

lezettsége, szakmai 

tudása, kitartása 

egyaránt példaként 

áll előttünk.
Résztvevőként az Aktív iskola program jól felépített 

motivációs rendszerét, a mozgásösztönző programok 

megvalósításáért szakmai támogatást, sportszereket, 

programlehetőségeket, pontokat, minősítéseket kapunk.

Az MDSZ hivatása, hogy a jövő generációja számára is 

megpróbáljon egy egészséges fizikális és mentális 

életminőséget megteremteni, amely munkát a jelenben 

tanuló kis- és nagy diákok sorában kell elkezdeni. 

https://www.eotvosvonyarc.hu/https://www.eotvosvonyarc.hu/https://www.eotvosvonyarc.hu/

Sosem gondoltam volna, hogy egyszer velem is történhet ilyen. Sport 

közben sérülés? Jaj, ne!... Október 21-én, szombaton reggel még 

lelkesen indultam az első röplabda meccsünkre, de a lelkesedésem 

hamar véget ért... :(

Rosszul ugrottam, és sajnos magam alá fordult a bokám. Még leírni is 

rossz. :( Hirtelen nagyon fájt a lábam, és sokan lettek körülöttem. 

Röntgen lett a vége, még napokkal utána is nagyon-nagyon fájt, nem 

bírtam ráállni. Az a vicces, hogy apa pont le is videózta az esetet. :) A 

kórházban szerencsére jó hírt közöltek velünk, mert kiderült, hogy nem 

tört el, és el sem szakadt semmilyen szalag, csak zúzódott. Kaptam 

egy mankót, ami nagyon megkönnyítette a járásomat, mert az első 

napokban fél lábamon ugrálva mentem mindenhová. Sokat 

pihentettem, és napról napra egyre jobban rá tudtam állni, olyannyira, 

hogy az őszi szünet előtti utolsó napot már mankó nélkül töltöttem. Az 

iskolában mindenki nagyon kedves és segítőkész volt, ezt nagyon-

nagyon köszönöm!!! Most már sokkal jobban vagyok, és rá tudok állni 

a lábamra. Mihamarabb szeretnék újra visszamenni röpizni!!

Tehát így éltem át ezt az egészet, és remélem, többet nem fog velem 

ilyen előfordulni!

A levelek tényleg olyan színponpásak, 

mint amilyennek a mesékben mutatják 

őket?

A kérdésre a válasz igen. A barnától egészen a 

zöld minden árnyalatáig vannak színek a 

levélszínskálán. Mindezt láthattuk a túranapon. 

A közel 14 km-es túra alatt feladat volt a 

turistajelek, levelek, termések lefotózása, 

gyűjtése. 8.00-kor kezdődött minden, amikor is 

elindultunk hatalmas és fárasztó túránkra 

(azért vannak túlzások benne), de a 

hegymászás közepénél értünk csak be az 

erdőbe. A túra hosszas beszélgetések és viták 

zaja mellett azért érdekes is volt, én például 

sok új turistajelzés, növény nevét tudtam meg. 

Az is egy jó dolog volt a projektnapon, hogy 

nem tanultunk. A sok természeti csoda közül 

én pont egy rózsabogarat fogtam ki, amikor is 

benyúltam a bokorba egy zúzmaráért.

Bicegésem történeteBicegésem történeteBicegésem története

Bemutatjuk Bianka nénitBemutatjuk Bianka nénitBemutatjuk Bianka nénit
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Szóval a versenyeket úgy képzeli mindenki, hogy sok 

ember van ott, akik egymással versengenek az első 

helyért. Ezen a megmérettetésen ez nem pont így nézett ki, 

mert csak mi, vonyarci diákok voltunk jelen a helyszínen (a 

keszthelyi mólónál), és így zavartalanul gondolkodhattunk a 

feladatokon. A kiírás szerint: A csapatok a verseny terepén 

állomások között vándorolnak, és az állomásokon 

kapott feladatokat próbálják megoldani „akadályverseny” 

jelleggel. A csapat a megoldás helyességétől függően 

továbbhalad egy újabb állomásra. Vigyázat! Rossz válasz 

esetén mellékvágányra lehet kerülni. A cél a legtöbb 

feladat helyes megoldása, ezáltal a legtöbb pont 

gyűjtése.

Az utasításokat és a következő helyszínt telefonon kaptuk 

meg a Medve Go weboldal útmutatásai alapján. Rend-

hagyó volt azért is, mert futottunk, ugyanis az eltelt idő is 

számított. Minimum 6 kilométert tettünk meg a verseny 

során, a végére mindenki nagyon elfáradt, és senkinek 

sem maradt semmi vize.

Iskolánkat a felsős osztályok csapatai képviselték. Az ered-

mények (több megye iskolái közül):

5. osztály (Foik Emília, Ulbrecht András, Czibor Benedek) 

6. helyezés

6. osztály A csapat (Horváth Ármin, Töttő Zalán, Murányi 

Zoltán) 7. helyezés

B csapat (Insticei Mátyás, Borsos Bence, Jasek Hanna) 

68. helyezés

7. osztály (Gelencsér Lili, Somogyi Dorina, Tamás István) 

11. helyezés

Mindegyik csapat felkészítő tanára Vigh Márta tanárnő 

volt.

A Medve Go matematika verseny idén is a megszokott módon, az átlagos versenyektől eltérő lebonyolítású 

volt. De hogy milyen, azt mindjárt elmesélem.

Medve Go!Medve Go!Medve Go!
   Horváth Ármin

TOP 5TOP 5TOP 5 LegjobbLegjobbLegjobb
mesekönyvmesekönyvmesekönyv   Boró

A hónap 
győztese

Mint minden évben, idén is versengenek diákújságíróink a legjobb újság-

írónak járó díjért, amit a havi cikkek összesítésének eredménye mutat meg. 

Év végén ő kapja majd az Aranytoll Díjat. Október „hónap nyertese” az 

újonnan érkezett opsztálytanítók (Makari Marianna, Sipőcz Bianka, Szabó 

Zsolt, Szántó Zsófia) döntése alapján: Horváth Ármin

1. J. K. Rowling: Harry Potter és a bölcsek köve

2. Antoine de Saint-Exupéry: A kis herceg

3. Kadri Hinrikus és Sildre Hinrikus: 
Tacskó és Dog

4. Bartos Erika: Buda hegyei-Brúnó Budapesten 2.

5. Varga Katalin: Mosó Masa mosodája

Forrás: https://www.testado.hu/legjobb-
konyvei/#legjobb-gyerekkonyvek

Nevess velünk!
- Mi a címe a kannibál 
szappanoperának?
- ???
- Született eleségek.

- Két madár ül a fán. Melyik közülük az idióta?
- ???
- A balfácán.

�A fizika tanár felelteti Pistikét:
- Na, Pistike, légy szíves mutasd be nekem az 
ampermérőt!
Mire Pistike:
-Tanár úr, bemutatom az ampermérőt, ampermérő –
tanár úr! Kérem, ismerjék meg egymást!
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